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Hierbij ontvangt u de nieuwsbrief van het 

najaar 2019 met actuele zaken en informatie 

van het CDA Etten-Leur.  

Veel leesplezier gewenst. 

 

  Fractie en Bestuur CDA Etten-Leur 

  

Actueel Bestuur 

 

       

         

Vooruitblik op CDA Congres 9 november 2019 in Utrecht  

Een organisatie die stil staat, heeft op termijn geen bestaansrecht. Dat geldt 
ook voor het CDA. Lokaal zijn we actief op zoek naar vernieuwing. Bestuur en 
Fractie zijn actief om nieuwe mensen te werven die vanuit hun betrokkenheid 
bij onze lokale partij aan willen sluiten. Dat kan in het bestuur, als burgerlid, 
maar ook als lid dat op een specifieke onderwerp een bijdrage wil leveren aan 
de fractie. Daarnaast ben ik ook lid van het CDA Bestuur Brabant. Daar 
hadden we een paar weken geleden gesprek over de landelijke 
partijvernieuwing. Het afgelopen jaar zijn voorstellen uitgewerkt die op het 
CDA Congres van 9 november 2019 worden toegelicht. Hoe bereiken we de 
nieuwe generatie ? Wat is de boodschap en op welke wijze dragen we dit uit ? 
Elk CDA lid is uitgenodigd om het congres te bezoeken. Het is zeker de moeite 
waard om te gaan.  

 
Peter Ploegaert (email: peter.ploegaert@ziggo.nl ) 
 

CDA komt op voor 
onze boeren ! 
 
        

 

Fractie CDA in Provinciale Staten herpakt zich    
 
Op vrijdag 25 oktober 2019 was de vergadering van Provinciale Staten. In 
die vergadering werd gesproken over de toekomst van de agrarische 
sector. Ter voorbereiding op het debat had de CDA fractie vijf punten 
geformuleerd die deze toekomst veilig moesten stellen. In het debat werd 
een amendement ingebracht door de VVD dat voor 85 procent door het 
CDA was voorbereid en dat grotendeels aansloot op de vijf punten. Tijdens 
het debat bleef er echter onduidelijkheid over de positie van het CDA. Dat 
was een gemiste kans. En vanuit onze leden en achterban kwam veel 
kritiek. Op donderdag 31 oktober 2019 bracht de CDA fractie opnieuw naar 
buiten wat er in hun ogen noodzakelijk is. De kern zit in twee punten: 1. 
Brabant volgt de landelijk regels met betrekking tot de aanpak van 
stikstofproblematiek en 2. De datum van 1 april 2020 voor aanvragen van 
agrariërs voor stalsystemen moet van tafel omdat deze niet realistisch is. 
Deze lijn is met steun van de lokale afdelingen op zaterdag 2 november 
2019 nog eens bevestigd. De komende periode zal blijken in hoeverre in de 
coalitie ruimte is voor deze punten van het CDA.  
 
Ankie de Hoon (email: adehoon@psbrabant.nl ) 

 

Begroting 2020  
  

 

Inkomsten en uitgaven in balans houden   

 
Op maandag 21 oktober presenteerde ik in de “Raad Luistert” de begroting 
2020. Het was een lastig proces om te komen tot een sluitende begroting 
voor 2020 en verder. Tegenvallers in met name het sociaal domein leidden 
tot een fors tekort van ruim € 4,2 miljoen in 2019. We kunnen dit tekort nog 
opvangen met onze reserves. Maar de bodem van onze spaarpot is in zicht. 
Maatregelen zijn nodig om te komen tot een evenwicht in inkomsten en 
uitgaven. Daarbij is gekozen om enerzijds te snijden in de uitgaven van de 
gemeente. Maar anderzijds wordt ook een extra bijdrage van onze inwoners 
gevraagd. De OZB stijgt met 4,3%, parkeertarieven worden verhoogd en we 
moeten meer betalen voor de verwerking van ons afval. Belangrijk is dat 

onze gemeente voor de toekomst een stabiel financieel huishoudboekje 
heeft. En dat betekent ook dat we ook extra willen sparen om tegenvallers 
in de toekomst op te kunnen vangen. We hebben in onze gemeente een 
hoog voorzieningenniveau weten te bereiken en als CDA wethouder in het 
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college wil ik dat ook voor de toekomst borgen. Maandag 4 november heeft 
de raad de begroting 2020 vastgesteld met steun van de coalitiepartijen.  
 
Ger de Weert (email: ger.deweert@etten-leur.nl ) 

 

Actueel uit de  
Raadsvergadering 
 
 
 

 
 

 
 

 

Actualiteiten uit de Raad  
 
Van Gogh Kerk 
 
Onlangs heeft de gemeenteraad het voorstel voorgelegd gekregen vanuit het 
college om de onderhandelingen op te starten ivm verkoop van de Van Gogh 
Kerk. Dus dat is nog geen definitieve verkoop. Dit dient dan opnieuw in de 
gemeenteraad behandeld te worden. Het voorstel wat voor lag vanuit het 
college krijgt van het CDA zeker geen voldoende beoordeling. Als eerste mist 
het CDA in het voorstel de variant erfpacht. Hier is door het CDA om gevraagd 
tijdens het seniorenconvent. Toen is toegezegd dat deze variant uitgewerkt 
ging worden. Jammer dat het college deze toezegging niet is nagekomen. Het 
CDA heeft aan de wethouder gevraagd deze variant alsnog uit te werken. 
Hiermee blijft het zogenaamde “bloot eigendom” bij de gemeente Etten-Leur. 
Daarnaast heeft het CDA aangeven dat het beoogde subsidiebedrag en de 
bijdrage voor exploitatie onbespreekbaar is. Dit is ongeveer €90.000 per jaar. 
Dit is niet uit te leggen aan andere verenigingen of stichtingen binnen Etten-
Leur. Veel verenigingen en stichtingen, welke ook een positieve bijdrage 
leveren aan Etten-Leur, moeten het met vele duizenden euro’s minder doen. 
Daarnaast moeten we in een tijd van bezuinigingen zeker niet dit soort 
verplichtingen voor een langere tijd aangaan. Het CDA ziet dat de vele 
vrijwilligers bij de Van Gogh stichting prima werk verzetten. Het CDA ziet ook 
zeker dat de Van Gogh ontwikkeling goed is voor de aantrekkingskracht van 
Etten-Leur. Maar andere stichtingen en verenigingen zetten zich daar ook voor 
in.  
Het CDA is niet tegen verkoop aan de Van Gogh stichting, maar stelt wel een 
aantal aanvullende voorwaarden. Deze zijn door het CDA aangegeven tijdens 
de vergaderingen.  
1)Bij verkoop kerk en kosterwoning een eerste recht van terugkoop voor de 
gemeente Etten-Leur. Dit voor dezelfde prijs als deze verkocht is. 
2)Bij het niet meer actief zijn van de Etten-Leurse Van Gogh stichting, dient de 
kerk te koop aangeboden te worden aan de gemeente. Dit voor dezelfde prijs 
als deze verkocht is. 
3)Alle onderhoudskosten, gas, water, licht en vaste lasten, vanaf dag 1 voor 
rekening van de nieuwe eigenaar en daar geen bijdrage aan leveren 
4)Gemeente Etten-Leur krijgt nog maximaal 4 jaar de tijd om haar 
raadsvergaderingen te houden in de kerk. Deze data zullen minimaal 1 jaar 
vooraf bekend dienen te zijn. 
5)Als er een aanbouw komt zal deze getoetst gaan worden door Welstand. Het 
CDA gaat er vanuit dat deze op de aangekochte grond gebouwd gaat worden. 
Dus niet op gemeentegrond. 
6)Voor het gebruik van de kerk en kosterwoning is het huidige 
bestemmingsplan leidend. Dus geen aanpassing van het bestemmingsplan 
7)Het betreft een transactie kosten koper. De opbrengst is minimaal de 

boekwaarde. 
Het college heeft tijdens de vergadering een toezegging gedaan aan het CDA 
met betrekking tot bovenstaande voorwaarden. Als dan de kerk en 
kosterwoning verkocht gaan worden onder bovenstaande voorwaarde, zal het 
subsidiebedrag aan de Van Gogh stichting ook beperkt dienen te blijven tot 
€10.000 en daarnaast €15.000 voor het toeristisch informatiepunt.  
 
Ronnie Buiks (email: ronnie.pol@outlook.com ) 
 
Zorg voor inwoners met minumum inkomen 
 
Bij de behandeling van de Begroting  afgelopen maandag hebben wij onze  
zorgen over het armoedebeleid van de gemeente en de verhoging van de 
lasten voor onze minima duidelijk kenbaar gemaakt.   
CDA heeft grote  zorg voor  de minima (100- 120% van de bijstandsnorm) 
omdat zij ,naast de verhoging van de gemeentelijke belastingen, te maken 
krijgen met de korting op de collectieve aanvullende 
ziektekostenverzekeringen. ( €139,20 extra en €170,40 op extra uitgebreide 
aanvullende verzekering) Dus voor hen is elke euro die zij minder hoeven te 
betalen belangrijk.  Alleen de mensen met 100% bijstandsnorm krijgen 
namelijk kwijtschelding.   
CDA heeft een wijzigingsvoorstel ingebracht om ervoor te zorgen dat de 
kwijtschelding niet als een verkapte verhoging in het afvaltarief en de 
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rioolheffing zouden worden ondergebracht.  Dit gaf ons wel de opdracht om 
elders in de begroting naar middelen te zoeken om dat gat wat daardoor 
ontstond in de voorgestelde begroting van het College , weer te dichten.  
We hebben daar enorm ons best voor gedaan , maar omdat er nog enkele 

onzekere factoren zijn, t.w.: 
- de hoogte van de afvaltarieven door de nieuwe aanbesteding.   
-De effecten van het toetreden van de gemeente Rucphen tot de milieustraat  
- de overweging om de kosten per lediging te verhogen ter verlaging van de 
vastrechtkosten. 
konden we volgens het College nu niet tot sluitende begroting komen.  We 
hebben afgesproken dat we hier in december op terugkomen bij de 
behandeling van het voorstel over de vaststelling van de tarieven voor afval.   
Wij houden u op de hoogte.  Onze inzet is nog steeds om deze tarieven te 
verlagen en de kwijtschelding eruit te halen. 

Mariette Nooijens  ( email: Nooijens90@hotmail.com) 
 

Aandacht voor 
cultuur 
  

   
 

 

 
    

Behoud cultuurhistorie van Etten-Leur  

Tijdens de Raad Luistert van 30 september 2019 sprak Piet Paantjens in bij de 
voorstellen over de ontwikkeling Van Bergenpark. Gevraagd naar zijn zorgen 
de volgende opinie van Piet Paantjens:  
 
“De Adviescommissie Cultuurhistorische Bebouwing en de Heemkundekring 
Jan uten Houte maken zich zorgen over de te geringe aandacht bij de 
gemeenteraad voor het behoud van cultuurhistorische gebouwen en elementen 
aan en in gebouwen. Een geactualiseerde inventarisatie hiervan is 
noodzakelijk. Aan de hand daarvan kan bij het ontwikkelen van nieuwe 
plannen direct worden bezien welke cultuurhistorische elementen behouden 
moeten blijven. Cultuurhistorie wordt niet alleen bij monumentale panden 
aangetroffen. Onze gemeente kent vooral ook een na-oorlogse cultuurhistorie. 
Een strakker ingericht beschermd dorpsgezicht zou hier de eerste actie moeten 
zijn!” 
 
De oproep van Piet was niet tegen dovemansoren gericht. Want twee weken 
later is op initiatief van onze CDA fractie toegezegd in de Raad door de 
wethouder dat voortaan bij elk bestemmingsplan een paragraaf cultuurhistorie 
wordt toegevoegd.  
 
Meer informatie bij Piet Paantjens (email: pqjpaantjens@gmail.com)  

 

RES 2030 
     

 

 

De energietransitie staat voor de deur  
 
In oktober zijn we als gezamenlijke gemeenteraden van West Brabant 
meegenomen in de denklijnen van de regionale energiestrategie 2030 (RES 
2030). Deze denklijnen zijn als volgt vormgegeven:  
 
Een denklijn is een schets van een mogelijke energiestrategie, gebaseerd op 
een of meerdere leidende principes. Voor de uiteindelijke energiestrategie is 
het dus niet de vraag om een van de vier denklijnen te kiezen, maar om op 
basis van de inzichten met elkaar in gesprek te gaan over passende 
zoekrichtingen voor de inpassing van duurzame energie in onze regio. 
 
1. Lokaal eigenaarschap, dat is bij deze eerste denklijn het belangrijkste 
uitgangspunt. Dit betekent dat de hernieuwbare energiebron en gebruiker zo 
dicht mogelijk bij elkaar zijn gepositioneerd, zodat er een sterke relatie is 
tussen de vraag en het aanbod: ruimtelijk, sociaal en/of economisch.   Dat wat 
niet lokaal kan worden opgelost, wordt aangevuld met grootschalige winning 
op regionale schaal. 
2 Een energiesysteem ontworpen vanuit een regionale, collectieve aanpak met 
energieparken. Bewoners participeren door middel van collectieve fondsen. 
Landelijke en stedelijke gemeentes werken hierin nauw samen. De 
energieparken vormen een verdienproduct voor de hele regio. 
3. De inpassing van hernieuwbare energie organiseren we rondom 
energieknooppunten: We maken optimaal gebruik van het bestaande 
netwerken die we al hebben, en verzwaren en breiden uit waar nodig. Denk 
aan de zichtbare netwerken als het huidige elektriciteitsnet, wegen, 
waterwegen en bestaande distributieknooppunten 
4. De ruimtelijke transitie die steden de komende jaren door verstedelijking 
nog te wachten staat, grijpen we aan om het aanbod van energie zo dichtbij 
mogelijk bij de gebieden met de grootste vraag te positioneren. 
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De aanwezigen hebben door middel van vragen en voorkeuren in kleine 
groepen hierover gediscussieerd en de denklijnen hiermee wat verder 
verscherpt.  Over de vorderingen en verdere uitwerkingen houden we u graag 

op de hoogte en horen wij graag uw ideeën. 
 
Mariette Nooijens  email: (Nooijens90@hotmail.com) 
 
 

Boeren in Actie 
 
 
 

 
 
 
 

 

Strijden voor de toekomst van onze boeren  
 
Bijgaand een gastcolumn van CDA lid Annemarie de Ceuster MSc BBA, 25 jaar 
en boerendochter uit Etten-Leur. Momenteel werkzaam als bedrijfsadviseur bij 
Exitus en lid van het dagelijks bestuurder bij BAJK waar de belangen van de 
Brabants agrarische jongeren worden behartigd.   
 
‘Stikstof paniek. Opeens is iedereen in de ban van stikstof, een chaos die sinds 
mei dit jaar in ons land heerst. Of toch niet, herhaalt de geschiedenis zich en 
hebben we al die tijd de urgentie genegeerd en zijn we door gegaan in de 
waan van de dag? Heeft de overheid weg gekeken van de werkelijkheid en de 
lange termijn haalbaarheid? Feit blijft dat stikstof in de agrarische sector, een 
belangrijke voedingsstof voor plantengroei is en essentieel voor de vorming 
van eiwitten, samen met fosfaat (zie Wageningen University & Research, 
Dossier Stikstof - https://www.wur.nl/nl/Dossiers/dossier/Stikstof-1.htm). 
Onze dieren produceren mest, wij rijden deze uit op onze gronden en 
vervolgens groeien onze gewassen weer op onze vruchtbare bodems. Een 
kringloop. Een systeem dat al jaren terug gaat in de agrarische sector.’ Dat 
was een van de contexten waar ik mijn inspreektekst bij PS op heb gebaseerd. 
Dat heeft me doen beseffen dat we geen probleem hebben. En als we een 
probleem hebben, waarom moeten diegene inleveren waar geen kringloop 
plaatsvindt? De land- en tuinbouw in Nederland bestaat alleen maar uit interne 
en externe circulariteit, hergebruik en/of optimaal gebruiken van grondstoffen, 
hoe zit dat met de industrie? Het stedelijk gebied? Vanuit die gedachte was 
nodig om de Provinciale Staten vrijdag 11 oktober j.l. eens op hun plek te 
zetten.  
 
De Provinciale Staten maken beslissingen die directe gevolgen hebben voor 
onze provincie, toch zeker op onze Brabantse agrarische sector.  Na alle 
recente regelgeving, beleidsvorming en maatregelen, is het tijd voor een 
meevaller! Daar waar de boerenprotesten van afgelopen maand voor stonden. 
De afgelopen weken waren ook voor ons als belangenbehartigers een chaos, 
weliswaar in onze appgroepen en de telefoonlijn stond roodgloeiend. 
Frustratie, ongeloof, boosheid maar bovenal; onzekerheid. Het ergste wat je 
als ondernemer kan overkomen mijns inziens. Want, hoe naïef is het van onze 
Gedeputeerden in Brabant om als enige provincie minder ammoniak uit te 
willen stoten als dat gering compenseert met de totale depositie van 
Nederland, Europa en sterker nog de Wereld… En hoe tegenstrijdig is het, dat 
de primaire sector zich alle kosten op de hals mag halen om dit te realiseren? 
De toegevoegde waarde van het veehouderijbeleid wordt naar mijn mening 

zwaar onderschat, en wat ik tot op heden nog niet uitgelegd heb gekregen van 
een van de coalitie fracties. De datum van 1 april 2020 (resp. 1 januari 2020) 
moet van tafel, dat staat buiten kijf.  
 
De uitkomst van het debat in Provinciale Staten op 25 oktober 2019 is daarom 
van levensbelang voor de nieuwe generatie(s) boeren en tuinders van Brabant. 
Ik houd mijn hart vast, want vertrouwen op de politiek blijkt ook sinds 7 juli 
2017 lastig. We voeren gesprekken met ze en nodigen ze uit op onze bedrijven 
waarbij we duidelijk maken dat de haalbaarheid van het beleid niet 
correspondeert de extra stalsystemen die vrij zouden komen, de middelen die 
minimaal ter beschikking zijn gesteld en de innovatiekracht die in het gedrang 
komt. Met hart en ziel moeten we er staan vrijdag 25 oktober 2019, deze dag 
is alles bepalend voor onze toekomst!  
 

Annemarie de Ceuster (email: adeceuster@najk.nl) 

 

20 jaar lid en dan … 
 
 

Twintig jaar CDA-lid 
 

In 1998 besloot CDA Etten-Leur dat het tijd werd om meer jongeren te 
betrekken bij de politiek en bij het CDA in het bijzonder. Er werd een avond 
belegd in het Witte Paard en daar kwamen de voorzitter van CDJA Brabant en 
Kamerlid Camiel Eurlings, die toen net gekozen was in de Tweede Kamer, 
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vertellen over het werk van een politicus en de rol van het CDA daarbij. Er was 
een behoorlijke opkomst en na afloop proefde je enthousiasme onder een flink 
deel van de aanwezigen. Een vervolgbijeenkomst kon dus niet uitblijven en dat 
werd een bezoekje aan de Tweede Kamer met een tiental geïnteresseerden. 

Deze groep zou in 1999 besluiten om lid te worden van het CDA en het CDJA 
Etten-Leur op te richten. 
 
Het CDA Etten-Leur stond er op dat moment niet zo goed voor in de 
gemeenteraad. De vijf overgebleven Raadsleden waren buiten het college 
gehouden en het waren de hoogtijdagen van Paars. Toen de verkiezingen van 
2002 voor de deur stonden besloot het bestuur van CDA Etten-Leur dat het 
tijd was voor vernieuwing. Er werden nieuwe mensen hoog op de CDA-lijst 
geplaatst en vanuit het CDJA deden Ankie de Hoon en ik mee. De grote groep 
die zich daarna inzette voor de verkiezingen zat vol enthousiasme en de 
onderlinge sfeer was zeer goed. Ook landelijk had het CDA weer de wind mee 
en dat resulteerde in een grote verkiezingsoverwinning in 2002 waarbij de 
fractie uitgebreid werd van vijf naar zeven. Daar bleef het niet bij, want het 
CDA ging ook nog eens twee wethouders leveren en stelde drie burgerleden 
aan. 
 
Vanaf dat moment werd ik echt gegrepen door de politiek en zette ik me in tot 
2006 als burgerlid in de commissies Ruimtelijke Ordening en Maatschappelijke 
Zorg. Vanaf 2006 tot nu ben ik bestuurslid geweest,  waarvan een groot deel 
secretaris van de afdeling. Namens het bestuur ben ik ook al die tijd de 
fractievergaderingen blijven volgen. Elke fractie was weer anders, maar over 
het algemeen was de sfeer goed en werden conflicten snel in de kiem 
gesmoord. Na de vergaderingen is er altijd ruimte om nog wat na te praten in 
de Etten-Leurse horeca, waardoor een bezoekje aan het CDA niet alleen 
interessant maar ook gezellig is. Ik heb het CDA in die twintig jaar leren 
kennen als een echte bestuurderspartij waarbij in de fractie zowel ruimte is 
voor het goed letten op de centen als voor een groot sociaal hart. Daarnaast 
hebben we buiten de politiek om als partij veel lief en leed met elkaar gedeeld 
in die twintig jaar. Lid zijn van zo’n  club is een bijzondere ervaring en ik had 
het zeker niet willen missen! 
 
Maikel Frijters (email: maikelf@kpnmail.nl ) 
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